
2015D20104 Lijst van vragen 

De vaste commissie voor Defensie heeft een aantal vragen voorgelegd 
aan de Minister van defensie over het Jaarverslag Ministerie van Defensie 
2014 (Kamerstuk 34 200 X, nr. 1). 

Voorzitter van de commissie, 
Ten Broeke 

Griffier van de commissie, 
Van Leiden 
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Nr. Vraag 

1 Hoeveel geld moet Defensie bij het huidige budget opgeteld 
krijgen om de krijgsmacht over de gehele linie volledig op niveau 
te krijgen voor het huidige ambitieniveau? Hierbij graag een 
onderscheid maken tussen incidentele en structurele investerin-
gen. 

2 Wat is volgens u een realistische balans tussen ambities en 
middelen? Is deze balans in de praktijk ook haalbaar? 

3 Kunt u de financiële gevolgen van de maatregelen, zoals deze zijn 
opgesomd op pagina 11, onder elkaar zetten? 

4 Kunt u aangeven wanneer het reorganisatietraject van de Defensie 
gezondheidsorganisatie (DGO) is afgelopen en tegen welke 
problemen u hierbij aanloopt? 

5 Wat is uw analyse voor het niet halen van de wervingsplanning en 
de hoge uitstroom voor onderdelen, zoals medisch personeel, en 
de gevolgen hiervan voor de toekomstige operationele inzet van de 
krijgsmacht? 

6 Kunt u inzichtelijk maken hoe het met de instroom van lastig te 
werven categorieën personeel is gesteld? Worden tekorten op dit 
gebied ingelopen? Graag staven met cijfers. 

7 Wat zijn de consequenties van de verslechterende veiligheidssitu-
atie en het oprukken van de Taliban in Afghanistan voor de 
Resolute Support missie en in het bijzonder de Nederlandse 
bijdrage? 

8 Waardoor stijgt de nationale inzet van Defensie ten opzichte van 
voorgaande jaren (2014 ruim 2.500 keer, 2013 2.300 keer en 2012 
1.900 keer)? 

9 Wanneer is de herijking van het convenant Financiering Nationale 
Inzet Krijgsmacht (FNIK) klaar? 

10 Wat zijn de totale kosten geweest van inzet van de 8.000 militairen 
tijdens de Nuclear Security Summit? 

11 Wat is de stand van zaken aangaande de herijking van het 
FNIK-convenant? 

12 Werkt u ook samen met kennisinstituten en het bedrijfsleven om 
een goede vervanger van chroomhoudende verf te zoeken? Zo ja, 
met welke instanties? 

13 Gaat de cyberinzet van MIVD/Defensie ten behoeve van andere 
overheidsorganisaties straks ook onder het FNIK vallen? 

14 Wat zijn de praktische effecten van het niet behalen van het 
investeringsbudget van 20% sinds 2010 voor de inzetgereedheid 
van eenheden? Kunt u daarbij onderscheid maken tussen 
eenheden die op missie gaan en eenheden die niet (op korte 
termijn) op missie gaan? 

15 Ziet u mogelijkheden om de investeringsquote omhoog te brengen 
naar 20%? Hoe groot schat u de kans in dat de 20% wordt bereikt in 
de komende jaren? Graag een toelichting. 

16 Wat zijn de totale kosten van het Speer-programma en de tot nu 
toe gemaakte kosten van de invoering van het Enterprise Resource 
Planning (ERP)-systeem samen? 

17 Kunt u aangeven wanneer u verwacht het Interdepartementaal 
Beleidsonderzoek Wapensystemen aan de Kamer te kunnen 
aanbieden? 

18 Wanneer is de beleidsdoorlichting «Flexibel personeelssysteem» 
klaar? 

19 Wanneer is het Interdepartementaal Beleidsonderzoek (IBO) 
Wapensystemen onderzoek naar mogelijkheden voor interna-
tionale samenwerking op het gebied van aanschaf en onderhoud 
van wapensystemen klaar? 
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20 Wat is het totaalbedrag van doorgeschoven posten (Defensie-
breed) naar volgende Defensie-begrotingsjaren (2016 en later)? 

21 Wat is het totaalbedrag van doorgeschoven posten (Defensie-
breed) naar het Defensie begrotingsjaar 2015? Kunt u hierbij een 
(totaal)lijst met alle posten maken? 

22 Naar welke jaren zijn de op pagina 22 genoemde «verschuivingen 
verkoopontvangsten» (48,5 miljoen euro) doorgeschoven? 

23 Wat is het totaalbedrag van kosten bij missies die doorgeschoven 
zijn van 2014 naar begrotingsjaar 2015? 

24 Is de trainingsmissie Capacity Building Mission in Iraq (CBMI) in 
2015 gestart? 

25 Kunt u toelichten waaruit de «uitgaven contributies» bestaan? Kunt 
u daarbij toelichten aan welke organisaties er contributie is 
betaald, met welk doel, inclusief bijbehorend bedrag? 

26 Kunt u per missie aangeven of de geplande doelstellingen al dan 
niet zijn gehaald? 

27 Bent u, gezien de personele tekorten, in staat om bij grote 
nationale rampen op tijd steun te verlenen? 

28 Wat zijn de totale operationele kosten per organiek component 
(manschappen plus wapensystemen) zoals deze in de lijst op 
pagina 35 terug te vinden zijn? 

29 Wat is de oorzaak van de onderbezetting bij de Flag officer Sea 
Training (Fost) in Plymouth? 

30 Waardoor hebben bij diverse krijgsmachtonderdelen meer 
medewerkers gebruik gemaakt van de regeling voor ontslagbe-
scherming en hoe werkt dit de komende jaren in de begrotingen en 
het beleid door? 

31 Aan welke inzetbaarheidsdoelstellingen heeft het Commando 
Landstrijdkrachten (CLAS) in 2014 niet voldaan? 

32 Waardoor kent een groot aantal systemen langdurig een lage 
materiële gereedheid? Wat wordt hierbij bedoeld met langdurig? 

33 Wat is uw analyse voor het tekort aan gevechtsondersteunende 
eenheden? 

34 Klopt het dat de «ROLE 2 Medical Treatment Facility» in 2014 niet is 
ingezet omdat deze niet operationeel gereed was? Zo nee, kunt u 
toelichten wat dan reden is dat deze eenheden in 2014 niet zijn 
ingezet? 

35 Wat zijn de totale kosten per organiek component zoals afgebeeld 
op de tabel op blz. 39 (bijvoorbeeld: wat kost een verkenningsbatal-
jon of bataljon van de luchtmobiele brigade of staf genietroepen)? 

36 Wanneer zijn de achterstanden op het gebied van verwerving en 
de tekorten aan reserveonderdelen weggewerkt? 

37 Wat zijn de financiële en beleidsinhoudelijke gevolgen van het niet 
beschikbaar hebben van materiaal en personeel voor de begroting 
van 2015? 

38 Hoe denkt u Defensie-breed de grote tekorten aan personeel weg 
te kunnen werken en wat zijn hiervoor dan de kosten? 

39 Wat zijn de praktische gevolgen voor lopende en toekomstige 
missies van het niet voldoen aan de inzetbaarheidsdoelstellingen 
door CLAS? Graag een toelichting. 

40 Zijn de hogere uitgaven voor operationele toeslagen bij manoefen-
dagen in de volgende begrotingen wel meegenomen? 

41 Wanneer wordt de geplande verjonging van het personeel wel 
gematerialiseerd en welke gevolgen heeft het uitblijven van deze 
verjonging voor het toekomstige beleid en begroting? 
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42 Wat zijn de redenen van een hoger dan verwacht gebruik van de 
garantieregeling voor oudere medewerkers kort voor leeftijdsont-
slag bij het Commando Zeestrijdkrachten (CZSK), CLAS, 
Commando Luchtstrijdkrachten (CLSK) en Koninklijke Marechaus-
see (Kmar)? Wat zijn uw inschattingen op dit terrein voor de 
komende jaren? 

43 Waardoor is er sprake van een tekort aan technisch personeel? 
44 Wat zijn de structurele financiële gevolgen voor de niet goed 

inwerken van personeel met het ERP-systeem? 
45 Wat zijn de gevolgen van de minder geoefendheid op de operatio-

nele inzet? 
46 Wat zijn de praktische gevolgen voor lopende en toekomstige 

missies van het niet behalen van operationele gereedheid voor alle 
wapensystemen? 

47 Wat wordt bedoeld met de lage graad van serviceability bij het 
C-130 transportvliegtuig en wat is hiervan de oorzaak? 

48 Wat is de oorzaak van de vertraging bij het onderhoud van de 
(K)DC 10 en het C-130 transportvliegtuig? 

49 Wanneer verwacht u de knelpunten in de verwervingsketen te 
hebben opgelost? 

50 Klopt het dat bij de investeringen het geraamde bedrag niet 
gehaald is door een tekort aan personeel en de vertraagde 
invoering van het ERP-systeem? 

51 Hoe verhoudt het tekort aan personeel zich met het beleid zoals 
deze is uitgesproken in de nota In het Belang van Nederland? 

52 Klopt het dat de investeringsquote op 12,6% zou zijn uitgekomen 
indien de eenmalige versnelde aflossingen van leningen op het 
vastgoed in 2014 ter hoogte van 143 miljoen euro niet hadden 
plaatsgevonden? 

53 Kunt u aangeven hoeveel van de niet-gerealiseerde investeringen 
ter hoogte van 128 miljoen euro, zowel in absolute zin (euro’s) als 
relatief (percentage), door middel van de onbeperkte eindejaars-
marge zijn doorgeschoven naar 2015? 

54 Welk bedrag aan investeringen is door de opgelopen vertraging in 
2014, doorgeschoven naar het begrotingsjaar 2015? 

55 Wat is de reden dat potentiële leveranciers juridisch bezwaar 
hebben aangetekend tegen de aanbesteding voor de projecten 
verbeterd Operationeel Systeem Soldaat en wat zijn de beleidsma-
tige gevolgen hiervan in volgende jaren? 

56 Wat betekent het uitblijven van diverse investeringen, voor de 
toekomstige instandhoudingen/exploitaties van betrokken 
wapensystemen? 

57 Wat is het financiële gevolg van het niet volgens de planning 
modificeren van de Patriots? Worden deze eventuele kosten naar 
een ander begrotingsjaar doorgeschoven? 

58 Wat is het gevolg van het achterlopen van het leverschema uit de 
Letter of Offer and Acceptance (LOA) van de Apache AH-64D 
gevechtshelikopter? 

59 Wanneer is/wordt de afname van de modkits voor de F 16 hervat? 
60 Voor welk bedrag loopt de facturering bij de verwerving van de 

F-35 achter en worden deze zaken doorgeschoven naar begrotings-
jaar 2015? 

61 Drukken de niet gehaalde uitgaven voor het programma 
/Intensivering Civiel Militaire Samenwerking (ICMS)/Biologische 
Radiologische en Nucleaire (CBRN)-capaciteit (ICMS/CBRN) op de 
begroting van 2015? 

62 Waar zitten de 107 miljoen euro hogere uitgaven aan infrastructuur 
in? 
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63 Wat was de reden om de drie leningen, die aangehaald worden op 
pagina 58 (van 143 miljoen euro), eerder terug te betalen? 

64 Voor welk bedrag loopt het project nieuwbouw KMar Schiphol nu 
door naar 2015? 

65 Wat zijn de kosten van de pilot bij het project Bouwtechnisch 
verbeteringsmaatregelen brandveiligheid en waarom is voor een 
project gekozen en hoe ziet dit eruit? 

66 Kunt u toelichten hoe het kan dat bij het voorzien in ICT de 
vertraging in het verwervingsproces en de vertragingen in 
realisatie door capaciteitsproblemen geen directe relatie hebben 
met de ICT-problematiek? 

67 Aan wat voor soort projecten werkt Defensie samen met TNO, 
MARIN en NLR? 

68 Wat is de reden dat bij de defensie Materieel Organisatie (DMO) 
het brandstoffenbedrijf nog niet in het ERP-systeem is geplaatst? 

69 Wat zijn de geraamde kosten van het op orde brengen van de 
IT-infrastructuur en wanneer denkt u daar mee klaar te zijn? 

70 Kunt u, in het licht van de problematiek met reservedelen en 
voorraden, toelichten hoe het kan dat er door DMO minder 
(kortlopende) verplichtingen zijn aangegaan voor met name 
gereedstelling (munitie en brandstof) en instandhouding? 

71 Zijn de bedragen voor inzet bij het DMO (waardoor het budget van 
het DMO omhoog is gegaan) nu wel of niet ook verrekend in de 
eerder genoemde bedragen voor crisisbeheersing (bij beleidsveld 
1; inzet)? 

72 Waardoor is bij het DMO het bedrag voor inhuur zo hoog (19,6 
miljoen euro)? Wat is de reden dat u hierbij niet bent overgegaan 
op structurele inzet van personeel, maar inhuur nodig bleef? 

73 Welke financiële gevolgen heeft het langzamer afbouwen van 
defensiebrede werkplekken voor het boekjaar 2015? 

74 Waardoor is de doelstelling voor defensiebrede afbouw van 
werkplekken niet gehaald? En is de doelstelling inmiddels wel 
gehaald? 

75 Waardoor is de reorganisatie van de Defensie Gezondheidsorgani-
satie vertraagd? 

76 Wat is de oorzaak van de personeelstekorten binnen het 
Commando Diensten Centra (CDC)? 

77 Hoeveel generaals had de krijgsmacht in 2014 en wat kostten deze 
samen? 

78 Hoeveel kolonels had de krijgsmacht in 2014 en wat kostten deze 
samen? 

79 Hoeveel majoors had de krijgsmacht in 2014 en wat kostten deze 
samen? 

80 Voor welk bedrag heeft er bij het Centraal Apparaat een kasschuif 
plaatsgevonden van 2014 naar 2015? 

81 Kunt u toelichten wat de consequenties zijn van de diverse 
overschrijdingen van de (artikel)toleranties en rapporteringstole-
ranties als gevolg van de onzekerheden in de uitgaven en 
ontvangsten? 

82 Hoe komt het dat achterliggende documentatie, die gezorgd 
hebben voor de op pagina 73 genoemde onzekerheden, niet 
voldoende aanwezig was? 

83 Waar komen de problemen met het werken met ERP materieello-
gistiek en financiel informatiesysteem (M&F) vandaan? 

84 Zijn de ontstane problemen rond ERP M&F inmiddels opgelost? 
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85 Welk verband is er tussen de eisen voor operationele gereedheid 
(die wordt bepaald door personele gereedheid materiële gereed-
heid en geoefendheid) en de in het jaarverslag bij diverse 
krijgsmachtonderdelen genoemde personele en materiële 
tekorten? 

86 Wanneer denkt u het verplichtingsbeheer op orde te hebben? 
87 Welke kosten brengen het op orde brengen van het verplichtings-

beheer (ERP) nog met zich mee? 
88 Wat zijn de gevolgen van de aanbestedingsfouten voor de acht 

dossiers, zoals genoemd op pagina 75? 
89 Hoeveel zaken van fraude, oneigenlijk gebruik van subsidieregelin-

gen en valsheid in geschrifte hebben er plaatsgevonden binnen 
Defensie in 2014? 

90 Klopt het dat Paresto in 2014 een positief saldo heeft bewerkstel-
ligd? 

91 Klopt het dat Paresto de productiviteit per medewerker heeft laten 
stijgen? 

92 Waardoor is er een hoge uitstroom bij het agentschap Defensie 
Telematica Organisatie? 

93 Welke maatregelen heeft u genomen om het capaciteitstekort op te 
lossen en de inhuur van externen bij dit onderdeel naar beneden te 
krijgen? 

94 Hoeveel iPhones zijn er in 2014 aangeschaft? Hoeveel daarvan 
waren niet voorzien? 

95 Kunt u toelichten waar de 105,6 miljoen euro aan externe inhuur 
vooral aan is besteed? Welke opdrachten hebben deze mensen die 
extern zijn ingehuurd vervuld? 

96 Kunt u verklaren waarom de uitgaven voor externe inhuur in 2014 
– ter hoogte van 105,6 miljoen euro – ruim 26% zijn gestegen ten 
opzichte van 2013 (83,7 miljoen euro)? 

97 Is het bedrag van 3,1 miljard euro aan uitgaven voor het ambtelijk 
personeel inclusief de pensioenen, wachtgelden en uitkeringen? Zo 
ja, welk deel van de uitgaven voor het ambtelijk personeel betreft 
dat? 

98 Welke plannen zijn er om de verbruikte hoeveelheid brandstof – en 
daarmee de CO2-uitstoot – voor de voer-, vlieg- en vaartuigen van 
Defensie de komende jaren omlaag te brengen? 

99 Kunt u aangeven wat de vorderingen zijn met de ontwikkeling en 
uitvoering van de Operationele Energiestrategie van Defensie? 

100 Kunt u met betrekking tot spoor 1 aangeven welke geplande 
reorganisaties nog niet zijn voltooid? 

101 Kunt u met betrekking tot spoor 2 een overzicht geven van de 
materieellogistieke maatregelen die zijn voltooid? 

102 Kunt u een overzicht geven van de maatregelen die gemoeid zijn 
met de «doorontwikkeling van de Divisie Personeel en Organisatie 
Defensie (DPOD) bij het Commando Dienstencentra?’ 

103 Wanneer kan de Kamer de in april 2015 toegezegde nadere 
informatie over de maatregelen die in gang zijn gezet op basis van 
het plan van aanpak voor onder meer sourcing van IV/ICT 
dienstverlening (Kamerstuk 31 125, nr 52)? 

104 Wanneer kan de Kamer de personeelsrapportage voor de tweede 
helft van 2014 verwachten? 

105 Kunt u in tabelvorm een overzicht geven van de Internationale 
samenwerking (functies) zoals opgenomen onder «Voltooide 
maatregelen» van Spoor 3? 

106 Kunt u de reductie van de vlieguren F-16, zoals opgenomen onder 
de «voltooide maatregelen», zoals opgenomen in de Nota In het 
belang van Nederland van 25 oktober 2013 toelichten? 
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107 Kunt u uitwerking geven op de Maatregel investeringen zoals 
opgenomen onder de «voltooide maatregelen» op basis van 
Maatregelen van de Nota In het belang van Nederland van 
25 oktober 2013? Hoe ziet de uitwerking van deze maatregel eruit? 

108 Hoe ziet de uitwerking van de maatregel «Flexibel bemannen» er 
concreet uit? Wat is de beoogde reductie en hoe zal de efficiëntere 
inzet worden vormgegeven? 

109 Wat is de huidige stand van zaken met betrekking tot de pilot bij 
het 17 pantserinfanteriebataljon? 

110 Kunt u aangeven welke wijzigingen er wel zijn ten opzichte van de 
rapportage van oktober met betrekking tot de Taakstelling 
Rijksdienst? 

111 Indien defensiebrede maatregelen in een enkel geval een financiele 
doorwerking hebben richting operationale commando’s, wat houdt 
dit dan concreet in? 

112 Kunt u de toelichting onder Maatregelen intern Defensie nader 
toelichten? Wat wordt bedoeld met een «meer geintegreerde 
dienstverlening»? 

113 Wat is de huidige stand van zaken met betrekking tot de samen-
werking met de Nationale Politie en in welke fase bevindt zich de 
besluitvorming bij de Nationale Politie? 

114 Wat zijn de gevolgen van het niet inzetbaar zijn van het torpedo-
werkschip Zr. Ms. Mercuur voor het (betrokken) personeel? 

115 Wat zijn de gevolgen van het niet inzetbaar zijn van het torpedo-
werkschip Zr. Ms. Mercuur voor de (inzet van de) onderzeedienst?
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